



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

22 تشرين الثاني (نوفمبر) 2024 نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

Egypt's GDP Grows by 2.4 Percent

The Central Bank of Egypt (CBE) revealed real GDP growth in the third quarter of 2024 faster than the 2.4% recorded during the second quarter of the same year. The CBE indicated that the expectations of economic activity for the fourth quarter of 2024 indicate the continuation of its upward trend. However, it has not yet achieved its maximum capacity, which supports the downward path of inflation in the short term and is expected to recover by the fiscal year 2024/2025.

The unemployment rate witnessed a slight increase to 6.7% during the third quarter of 2024 compared to 6.5% during the second quarter of the same year, as the pace of job creation did not keep pace with the growth rates of expatriates in the labor market. The CBE noted that general annual inflation remained largely stable for the third consecutive month at 26.5% in October 2024.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

الناتج المحلي الإجمالي في مصر ينمو 2.4 في المئة

كشف البنك المركزي المصري عن نمو الناتج المحلي الإجمالي الحقيقي في الربع الثالث 2024 بوتيرة أسرع من 2.4% المسجلة خلال الربع الثاني من العام نفسه.

ويبين المركزي المصري أن توقعات النشاط الاقتصادي للربع الرابع من عام 2024 تشير إلى استمرار اتجاهه الصعودي، وإن لم يحقق طاقته القصوى بعد، مما يدعم المسار النزولي للتضخم على المدى القصير، ومن المتوقع أن يتعافى بحلول السنة المالية 2024/2025.

وفي ما يتعلق بمعدل البطالة، فقد شهد ارتفاعا طفيفا إلى 6.7% خلال الربع الثالث من عام 2024 مقابل 6.5% خلال الربع الثاني من العام نفسه، حيث إن وتيرة توفير فرص العمل لم تواكب معدلات نمو الوافدين على سوق العمل. ونوه "المركزي"، إلى أن التضخم السنوي العام ظل مستقرا إلى حد كبير للشهر الثالث على التوالي عند 26.5% في أكتوبر 2024.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)

Oil Up by 2% Amid Supply Concerns Over Escalating War in Ukraine

Oil prices rose about 2 percent as Russia and Ukraine exchanged missile launches, raising market concerns about crude supplies if the conflict escalates.

Brent crude futures rose \$1.42, or 1.95%, to settle at \$74.23 a barrel.

U.S. crude futures rose \$1.35, or 1.96%, to settle at \$70.10 a barrel.

ING analysts said in a note that "the risk for oil would be if Ukraine targeted Russian energy infrastructure, and uncertainty about how Russia will respond to these attacks poses another risk."

Oil prices were hit by a 545,000-barrel rise in U.S. crude inventories to 430.3 million barrels in the week ended Nov. 15, beating analysts' expectations.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)

النفط يصعد 2% وسط مخاوف الإمدادات جراء تصاعد الحرب في أوكرانيا

ارتفعت أسعار النفط بنحو 2 في المئة مع تبادل روسيا وأوكرانيا إطلاق الصواريخ، مما أثار قلق الأسواق بشأن إمدادات الخام إذا تصاعد الصراع.

وزادت العقود الآجلة لخام برنت ترتفع 1.42 دولار أو 1.95% لتبلغ عند التسوية 74.23 دولار للبرميل. وصعدت العقود الآجلة للخام الأميركي ترتفع 1.35 دولار أو 1.96% لتبلغ عند التسوية 70.10 دولار للبرميل.

وكشف محللون في أي. إن. جي في مذكرة عن أن "الخطر بالنسبة للنفط سيكون في حال استهداف أوكرانيا البنية التحتية الروسية للطاقة، ويشكل عدم اليقين بشأن كيفية رد روسيا على هذه الهجمات خطرا آخر."

وتأثرت أسعار النفط بارتفاع مخزونات الخام الأميركية 545 ألف برميل إلى 430.3 مليون برميل في الأسبوع المنتهي في 15 نوفمبر/تشرين الثاني، متجاوزة توقعات المحللين.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصريف\)](#)



73.7% التراخيص الاستثمارية في السعودية ترتفع

حققت التراخيص الاستثمارية المصدرة في الربع الثالث من العام الحالي ارتفاعاً بنسبة 73.7 في المائة، لتصل إلى 3,810 تراخيص مقارنةً بنحو 2,193 في الفترة المماثلة من العام السابق (بعد استبعاد التراخيص المصدرة بموجب حملة تصحيح أوضاع مخالفين نظام مكافحة التستر التجاري).

وبحسب تقرير حديث صادر عن وزارة الاستثمار السعودية، فقد تركزت معظم التراخيص الاستثمارية المصدرة في نشاط التشييد، والصناعات التحويلية، والأنشطة المهنية والتعليمية والتقنية، وتجارة الجملة والتجزئة، والمعلومات والاتصالات، حيث يشكل عدد التراخيص المصدرة في هذه الأنشطة نحو 72 في المئة من الإجمالي خلال الربع الثالث 2024.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



Investment Licenses in Saudi Arabia up by 73.7%

Investment licenses issued in the third quarter of this year increased by 73.7% to reach 3,810 licenses compared to 2,193 in the same period of the previous year (after excluding licenses issued under the campaign to correct the status of violators of the Anti-Commercial Concealment Law). According to a recent report issued by the Saudi Ministry of Investment, most of the issued investment licenses were concentrated in construction activity, manufacturing industries, professional, educational, and technical activities, wholesale and retail trade, and information and communications, where the number of licenses issued in these activities constitutes about 72 percent of the total during the third quarter of 2024.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

الصين تكتشف احتياطات من الذهب بقيمة 83 مليار دولار في

هونان

أعلنت الصين عن اكتشاف احتياطات ضخمة من الذهب في مقاطعة هونان الوسطى، تُقدَّر قيمتها بنحو 600 مليار يوان (نحو 82.9 مليار دولار).

وتُعد الصين أكبر منتج للذهب على مستوى العالم؛ حيث تُسهم بنحو 10 في المئة من الإنتاج العالمي في عام 2023، حسب بيانات مجلس الذهب العالمي.

وخلال الأشهر الثلاثة الأولى من هذا العام، استهلكت الصين 741 ألفاً و732 طناً من الذهب، في حين بلغ إنتاجها 268 ألفاً و68 طناً، مما يجعلها مضطرة إلى الاعتماد على الواردات لتلبية الطلب المحلي المتزايد.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



China Discovers \$83 Billion Worth of Gold Reserves in Hunan

China has announced the discovery of huge gold reserves in central Hunan province, valued at about 600 billion yuan (about \$82.9 billion).

China is the world's largest gold producer, contributing about 10 percent of global production in 2023, according to data from the World Gold Council.

During the first three months of this year, China consumed 741,732 tons of gold, while its production reached 268,68 tons, forcing it to rely on imports to meet growing domestic demand.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

الاردن يزيد حجم الإنفاق في ميزانية 2025 رغم اتساع العجز

اتخذت الحكومة الأردنية خطوة مهمة باتجاه تعزيز مظاهر التنمية الاقتصادية في ميزانية العام المقبل عبر زيادة الإنفاق على المشاريع الكبرى على الرغم من أنها ستوسع العجز المالي.

وأقر مجلس الوزراء مشروع قانون الموازنة العامة للسنة المالية 2025، تمهيداً لإحالته إلى مجلس الأمة خلال الأيام المقبلة بحجم يبلغ 22.74 مليار دينار (31.68 مليار دولار) مع عجز محتمل سيصل إلى 2.93 مليار دولار.

ومن المقرر أن تزيد النفقات في العام المقبل بنسبة 16 في المئة عن مستويات عام 2024، لتصل إلى 17.43 مليار دولار، في حين ستكون الإيرادات المتوقعة بمقدار 14.25 مليار دولار منها أكثر من مليار دولار مساعدات خارجية.

وفي ضوء ذلك، سيرتفع العجز في الميزانية الجديدة، وهي الأكبر على الإطلاق للدولة، من مستوى يقدر أنه سيبلغ 1.39 مليار دولار في الميزانية الحالية.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)



Jordan Increases Spending In 2025 Budget despite Widening Deficit

The Jordanian government has taken an important step towards boosting economic development in next year's budget by increasing spending on major projects, although it will widen the fiscal deficit.

The Council of Ministers approved the draft budget law for the fiscal year 2025, in preparation for its referral to the National Assembly in the coming days with a volume of 22.74 billion dinars (\$ 31.68 billion) with a potential deficit of \$ 2.93 billion.

Next year's expenditures are set to increase by 16 percent from 2024 levels to \$17.43 billion, while projected revenues of \$14.25 billion, of which more than \$1 billion will be foreign aid.

In light of this, the deficit in the new budget, the largest ever for the state, will rise from an estimated level of \$1.39 billion in the current budget.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

■ Kuwait's \$33 Billion Plan to Boost Oil Production

Kuwait Petroleum Corporation (KPC) plans to spend about 10 billion dinars (\$33 billion) over five years to increase oil production capacity, betting on strong demand for decades to come.

Chief Executive Officer Sheikh Nawaf Al-Sabah noted that we look forward to making huge investments not only to maintain our production capacity but ultimately to grow it as our strategy calls for.

Kuwait's economy is mainly oil-based, as it is the fifth richest country in the world in terms of gross per capita income and the fifth largest producer in OPEC, and has 101 billion barrels of proven crude reserves, the seventh largest in the world. According to data from the Ministry of Finance, oil accounts for 91 percent of exports and revenues, making the Gulf country extremely rich, but also vulnerable to price fluctuations, which affects annual revenues.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)

■ خطة كويتية بقيمة 33 مليار دولار لتعزيز إنتاج النفط

تخطط مؤسسة البترول الكويتية لإنفاق حوالي 10 مليارات دينار (33 مليار دولار) على مدى خمس سنوات لزيادة الطاقة الإنتاجية للنفط، مراهنه على الطلب القوي لعقود قادمة.

ونوه الرئيس التنفيذي الشيخ نواف الصباح إلى أننا نتطلع إلى القيام باستثمارات ضخمة ليس فقط للحفاظ على طاقتنا الإنتاجية، ولكن في نهاية المطاف تتميتها كما تدعونا إستراتيجيتنا.

ويعتمد اقتصاد الكويت بشكل رئيسي على النفط، فهي خامس أغنى دولة في العالم من حيث نصيب الفرد من الدخل الإجمالي وخامس أكبر منتج في أوبك، ولديها 101 مليار برميل من احتياطات الخام المؤكدة، وهي سابع أكبر احتياطي في العالم. وبحسب بيانات وزارة المالية، يشكل النفط 91 في المئة من الصادرات والإيرادات، ما يجعل البلد الخليجي غنيا للغاية، ولكنه أيضًا عرضة لتقلبات الأسعار، وهو ما يؤثر على الإيرادات السنوية.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصريف\)](#)

